
Vážení spoluobčané,

zima je nenávratně pryč a vlády se ujalo jaro.  

Nicméně k uplynulé zimě bych se rád vrátil. Připravila 

si pro nás několik nepříjemných překvapení. Počasí si 

s námi opravdu zahrávalo. Střídání teplot, sněžení

a déšť nám dělaly nemalé starosti. Vlivem vytrvalých 

dešťů a prudkého odtávání sněhu začala stoupat 

hladina Malého Labe. Na Štědrý den jsem musel v 18 

hodin aktivovat povodňovou komisi. Ve 23 hodin pak 

již byly po dohodě s velitelem JPO odstartovány 

povodňové hlídky. Musím zde poděkovat dobro-

volným hasičům, kteří se ve vánočním čase do těchto 

hlídek zapojili a stav hladiny nejen Malého Labe, ale

i Suchého potoka celou noc a celý následující den 

monitorovali. Situace se naštěstí zklidnila a nebylo 

potřeba žádného zásahu. Problémy se vrátily

v pondělí 5. února. Vydatný déšť opět zaúřadoval. 

Voda začala rychle stoupat. Situace byla horší než

na Vánoce. Hladina Malého Labe se zastavila 3 cm

od 3. stupně povodňové aktivity. Opět byly ve spolu-

práci s dobrovolnými hasiči zajištěny povodňové 

hlídky, a to až do úterních odpoledních hodin. Zde se 

to již bez zásahu hasičů neobešlo. Došlo k pádu 

vzrostlého stromu do koryta Malého Labe a bylo 

nutné ho vytáhnout. Hrozilo totiž vzpříčení unáše-

ných klád a větví a hrozilo vylití vody z břehů.

Za pomoci techniky se to podařilo a koryto bylo 

volné. Velká voda na několika místech nebezpečně 

podemlela stromy a břehy. Na tuto situaci jsem 

upozornil Povodí Labe a požádal jsem o vyčištění 

koryta a opravu podemletých břehů v celém úseku 

obce. Co se týká mostů, naštěstí nedošlo k žádným 

škodám. Letošní mostní prohlídky žádné zhoršení 

neodhalily. Takže uplynulá zima si s námi opravdu 

nehezky zahrála.

 Nicméně jaro je tady. S ním začaly i jarní práce na 

našich zahradách. Byl opět zahájen svoz bioodpadu. 

Svozovým dnem je opět pondělí. Pokud někdo nemá 

hnědou nádobu na bioodpad, může se obrátit na 

obecní úřad a popelnice mu bude dodána. Každý
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kilogram se počítá. Třídění odpadů je velmi důležité. 

Kvóty na poměr netříděného a tříděného odpadu jsou 

nekompromisní a budou se stále zpřísňovat. Zákon

o odpadech ukládá, aby vyseparované recyklovatelné 

složky v obcích činily od roku 2025 alespoň 60 %,

od roku 2030 alespoň 65 % a od roku 2035 alespoň

70 % ze všech vyprodukovaných komunálních 

odpadů. Je proto tedy opravdu důležité třídit 

svědomitě. Zbytkový směsný komunální odpad stále 

mnohdy obsahuje kolem 70 % recyklovatelných 

složek! Buďme tedy při třídění opravdu pečliví!

 Vážení spoluobčané, přeji Vám i Vašim rodinám 

krásné jarní dny.

                         Jiří Novák, starosta

Vážení spoluobčané,

máte tu tolik očekávané jaro, na které se většina z nás 

velmi těší. Zahrady zdobí první květy petrklíčů, 

hyacintů, fialek nebo krokusů. Sluníčko čím dál více 

hřeje a zpříjemňuje nám den. Je pravdou, že se 

sluníčkem přichází i spousta práce, kterou jsme si 

naplánovali.

 Jako každý rok náš čeká mnoho vesnických akcí, 

budu ráda, když se na nich budeme setkávat. 

Organizace akcí, ať již těch obecních nebo místních 

spolků zabere mnoho času a je velká škoda, že se 

někteří z Vás potom nezúčastní. Přijďte a užijte si spo-

lečný čas s Vašimi rodinami a přáteli.

 Co se týká projektů, tak hned na začátku letošního 

roku jsme připravili projekt na opravu mostu

U Rybníka a máme podanou žádost o dotaci ve výši

1 200 000 Kč, o dotaci žádáme Královehradecký kraj. 

Souběžně jsme připravili také projekt na opravu 

hřbitovní zdi, jedná se o další etapu. Projektovou 

dokumentaci a rozpočet na opravu hřbitovní zdi pro 

obec zpracoval zcela zdarma pan Ing. Jaroslav Máslo, 

tímto bych mu chtěla poděkovat za podporu obce

a jeho ochotu věnovat projektu svůj volný čas.

Na opravu hřbitovní zdi jsme žádali o dotaci ve výši 

199 373 Kč. U obou podaných žádostí o dotaci probíhá 

nyní hodnocení a přepokládáme, že výsledky bychom 

mohli znát nejdéle v červnu. 

 Dále pracujeme na přípravě „Oranžového hřiště“ 

na pozemku p. č. 242, k.ú. Prosečné, kde máme 

zadané zpracování projektové dokumentace a žádá-

me o finanční podporu ve výši cca 700 000 Kč. 

Projektovou dokumentaci pro obec zpracovává zcela 

zdarma paní Marta Peterková, tímto bych ji chtěla 

také srdečně poděkovat za pomoc a podporu naší 

obce, i když v ní nežije. 

 O projektu na rekonstrukci MŠ a OÚ jsme vás 

průběžně informovali v minulých vydáních tohoto 

zpravodaje a na zastupitelstvech obce. Naše žádost

o dotaci v programu 11782 Podpora rozvoje regionů 

2019+, pro dotační titul (DT) 117d8210E – Rekon-

strukce a přestavba veřejných budov na projekt 

„Stavební úpravy a rekonstrukce č.p. 37 Prosečné“

se umístila na 344. místě mezi náhradníky. V současně 

době není otevřena žádná jiná výzva v rámci které 

bychom mohli znovu žádat o finanční podporu. 

Nicméně s ohledem na to, že mezi zastupiteli panuje 

shoda v tom, že MŠ zavírat nebudeme, tak jsme se 

snažili hledat další možnosti. Bohužel jsme dospěli

k závěru, že zákonné možnosti máme velmi omezené, 

prakticky v naší situaci žádné využitelné a vhodné 

náhradní prostory, které budou splňovat platnou 

legislativu nemáme. S ohledem na tyto skutečnosti 

hledáme další možnosti. Jsme si vědomi nezbytnosti

a důležitosti rekonstrukce MŠ, a proto nyní intenzivně 

pracujeme na možnosti vybudování nové MŠ a OÚ

na pozemku bývalé ZŠ. Objekt bývalé ZŠ je ve velmi 

špatném stavu dle posouzení statika, který má 

autorizaci v oboru statika a dynamika staveb ve stupni 

autorizovaný inženýr a také autorizaci v oboru 

pozemní stavby ve stupni autorizovaný inženýr.

Z ekonomického pohledu vychází sanace budovy dráž 

než výstavba nové budovy. Návrh bouracích prací 

bude zahrnovat projektová dokumentace. Na proje-

ktovou dokumentaci k tomuto novému záměru jsme 

podali žádost o dotaci v rámci Národního plánu 

obnovy, přičemž předpokládáme, že na podzim 

tohoto roku bychom chtěli podat žádost o dotaci na 

samotnou stavbu k tomuto projektu v rámci 

Modernizačního Fondu. Povinnou přílohou této 

žádosti o dotaci je studie včetně průkazu energetické 

náročnosti budovy, bez těchto příloh nelze žádat

o finanční podporu. U této výzvy je výhodou, že 

nemusíme mít pro podání žádosti o dotaci již 

zpracovanou projektovou dokumentaci a mít vydané 

stavební povolení. 

 Spolupracujeme také s Údržbou silnic Králove-

hradeckého kraje, kde se podílíme na přípravě 

projektové dokumentace na rekonstrukci silnice III.
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třídy č. 32552 včetně vybudování autobusových 

zastávek a chodníků.

 Navenek se sice může zdát, že se v obci z pohledu 

investičních akcí nic moc nového neděje, ale věřte,

že pracujeme a projekty připravujeme. Přípravy 

spočívají nejenom v oblasti stavební, ale i v té

finanční. Snažíme se hledat potřebné cizí zdroje 

financování a co jen trošku umíme, nebo si jsme 

schopni zpracovat sami, tak děláme svépomocí.  

Snažíme se také strategicky plánovat. Je pravdou,

že některým se mohou výše uvedené plány a vize jevit 

jako velké. Nicméně, proto aby se nám zde dobře žilo, 

jsou to zásadní a důležité projekty pro každodenní 

život. Občanská vybavenost je pro život nezbytná. 

Žijeme v 21. století, potřeby člověka jsou jiné než

v historii, doba i technologie jdou velmi rychle vpřed. 

Pro rozvoj, ať již velkého města nebo malé vesnice,

je plánování velmi důležité a je potřeba se na investice 

připravit. Věřte, že se vyplatí mít vize a strategicky 

plánovat. Projekty je potřeba mít dobře připravené

i za cenu toho, že je budeme mít nějaký čas „v šuplíku“, 

neboť bez jejich přípravy to prostě nejde.  

  Milí spoluobčané, přeji Vám všem krásné jaro. 

                      Ing. Lucie Wesková, místostarostka

 Starosta seznámil přítomné s návrhem na podání 

žádosti o dotaci do Programu obnovy venkova 

Královéhradeckého kraje na opravu mostu M-05

U rybníka. Odhadovaná cena prací cca 2 150 000 bez 

DPH. Oprava mostu v tomto rozsahu prací by měla 

zabezpečit bezpečný provoz mostu na dalších min. 10 

let. Obec bude žádat o dotaci ve výši 1 200 000,- Kč. 

Zastupitelstvo obce podání žádosti schválilo. Dalším 

bodem jednání bylo podání žádosti o dotaci do 

Programu 129 670 Údržba a obnova kulturních

a venkovských prvků II pro rok 2024, Ministerstva 

zemědělství na obnovu hřbitovní zdi v obci Prosečné. 

Jednalo by se o další etapu oprav zděných částí zdi

i oplocení. I v tomto případě zastupitelstvo podání 

žádosti o dotaci schválilo. Následně ZO schválilo 

cenovou nabídku na provedení mostních prohlídek 

pro rok 2024 v celkové výši 22 500,- Kč dodavatel 

Jaroslav Kašpar. V dalším bodě jednání schválilo 

zastupitelstvo obce finanční dar Hospici Anežky

České ve výši 5 000,- Kč. Dále starosta seznámil 

přítomné s Žádostí Oblastní charity Dvůr Králové

o poskytnutí finančního příspěvku na provoz bez-

platné Občanské poradny v Hostinném a ve Vrchlabí 

pro rok 2024. Navrhl schválit finanční příspěvek

ve výši 3 000,- Kč, stejně jako v minulém roce. Finanční 

příspěvek byl schválen. Další projednávaná žádost

o příspěvek byla doručena od Diakonie ČCE na reali-

zaci sociálních služeb v naší obci. V roce 2023 byla 

poskytována dlouhodobá pomoc 1 rodině v délce 38 

hodin. Dotace MPSV a KHK nepokryjí plné provozní 

náklady. Žádost o příspěvek byla ve výši 20 000,- Kč.

V loňském roce obec přispěla částkou 13 000,- Kč za

27 hodin služeb. S poskytováním služeb dané rodině 

se počítá i pro rok 2024. Zastupitelstvo schválilo 

poskytnutí finančního příspěvku 20 000,- Kč. Dále ZO 

schválilo navýšení finančního daru Klubu důchodců 

bývalého Státního statku Lánov pro rok 2024 o 10 

000,- Kč. Dalším bodem jednání bylo stanovení 

odměn neuvolněným členům zastupitelstva. Dle 

novely zákona o obcích dochází ke změnám ve 

stanovení maximální výše odměn zastupitelům obce. 

Zastupitelstvo obce schválilo nenavyšování odměn. 

Dále zastupitelé schválili cenovou nabídku na prove-

dení restaurátorského průzkumu vnějšího pláště 

kostela sv. Alžběty Uherské – dodavatelem je BcA. 

Markéta Novotná Havlínová. Nabídková cena je

75 000,- Kč bez DPH. Restaurátorský průzkum je 

potřebný pro plánování nezbytných oprav. Součástí 

průzkumu bude i restaurátorský záměr obnovy

i kvalifikovaný odhad ceny samotné opravy. Následně 

zastupitelstvo obce Prosečné schválilo prodejní cenu 

knihy Čarovné Krkonoše ve výši 549,- Kč. Kniha je

k zakoupení na OÚ. Zastupitelé dále projednali žádost 

organizace Junák – český skaut, středisko Dobráček 

Hostinné, z.s. o finanční příspěvek na činnost 7. oddílu 

Medvědi působícím i pro obec Prosečné. Navržená 

výše finančního příspěvku 5 000,- Kč. ZO schválilo 

finanční dar ve výši 5 000,- Kč.

 V úvodu jednání seznámil starosta přítomné

s Rozpočtovým opatřením č.1/2024, které bylo 

vydáno z pravomoci starosty. Příjmy celkem 12 630 

585,- Kč, výdaje celkem 12 193 600,- Kč a třída

8 financování 436 985,- Kč. ZO vzalo RO na vědomí. 

Dále starosta seznámil přítomné s žádostí KHK

o dotaci na zajištění dopravní obslužnosti veřejnou

3Prosečenský KURÝR   |    1 / 2024

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZO 25.1. 2024

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZO 27.3. 2024



linkovou dopravou nad rámec rozsahu dopravní 

obslužnosti v roce 2024 ve výši 46 725,- Kč na období 

10.12.2023 – 14.12.2024. Jedná se o mimořádnou 

autobusovou linku 691413 spoje č.24 a 29, tyto spoje 

jsou provozovány na žádost obce Prosečné. Zastu-

pitelstvo žádost o poskytnutí dotace schválilo.

 Dále zastupitelé schválili finanční dar ve výši

2 000,- Kč Lince bezpečí, z.s. Dalším schváleným 

finančním darem byla částka 2 000,- Kč Zdravotnímu 

klaunovi, o.p.s. Dále ZO projednalo a schválilo žádost 

ČRS z.s. MO Vrchlabí o finanční příspěvek 7 000,- Kč

na pořádání akcí v roce 2024 na místním rybníce.

V plánu jsou akce na začátku a konci prázdnin.

V dalším bodě jednání schválilo ZO Smlouvu o posky-

tování služeb při zajištění odděleného soustřeďování 

biologických odpadů rostlinného původu s Kompo-

stárnou Bolkovský Dvůr.

 Dále zastupitelstvo projednalo Návrh na pořízení 

změny územního plánu obce (žadatel p. Ivo Klazar). 

ZO konstatovalo, že v současné době nemá zájem ÚP 

měnit, neboť je v obci dostatek pozemků určených

k výstavbě RD. Následně ZO schválilo Pravidla pro 

zajištění přístupu k informacím dle zákona č.106/1999 

Sb. včetně sazebníku úhrad za poskytování těchto 

informací. ZO dále neschválilo žádost OFS Trutnov

o finanční podporu na činnost mládežnických 

reprezentací okresu Trutnov s tím, že TJ Sokol 

Prosečné nemá mládežnické družstvo a tím pádem 

nikdo z naší TJ není členem reprezentace okresu 

Trutnov. Proto nepovažuje za nutné finančně 

mládežnické reprezentace podporovat. V dalším 

bodě jednání ZO schválilo finanční dar ve výši 16 716,-

Kč SDH Prosečné. Výše finančního daru je rovna 

prostředkům získaným za odvoz železného šrotu

ze sběrného dvoru, jehož činnost dobrovolní hasiči 

pro obec zajišťují. Starosta seznámil přítomné

s žádostí SH ČMS Okresní sdružení hasičů Trutnov

o příspěvek na činnost. K tomuto uvedl, že dle jeho 

názoru by měl být provoz finančně zajištěn z člen-

ských příspěvků členů SDH a ne z rozpočtu obcí.

ZO následně žádost o finanční příspěvek neschválilo.

  Dále zastupitelstvo obce schválilo vyřazení 

drobného hmotného majetku MŠ Prosečné a také 

vzalo na vědomí informace o výsledku hospodaření 

MŠ Prosečné za rok 2023 a schválilo převod částky

62 790,73 Kč do rezervního fondu MŠ. Zastupitelstvo 

obce následně schválilo zveřejnění záměru obce 

prodat starý obecní vůz Renault Kangoo za minimální 

částku 10 000,- Kč (s ohledem ne špatný technický stav 

vozu). Zastupitelstvo obce Prosečné vzalo na vědomí 

Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce 

Prosečné za rok 2023. Dále se zastupitelé zabývali 

návrhem starosty na ukončení využívání komuni-

kačního systému Česká obec. Dle názoru starosty 

systém nepřinesl očekávaný efekt a občané obce 

upřednostňují doručování informací prostřednictvím 

SMS zpráv přes Infokanál. ZO schválilo ukončení 

využívání komunikačního systému Česká obec. 

 Dalším bodem jednání byl stav budovy bývalé ZŠ. 

Obec si nechala vypracovat statický posudek. Budova 

je ve špatném technickém stavu a je potřeba situaci 

začít řešit. Obec není v tuto chvíli schopna zajistit

dvě investiční akce – rekonstrukci budovy čp. 37 

(současná MŠ a OÚ) a opravu, resp. demolici budovy 

bývalé školy. V současné době nemá obec možnost 

přemístit MŠ do jiných prostor. Z těchto důvodů by

dle názoru starosty bylo nejlepší řešit obě věci naráz,

a to rozhodnout o vybudování MŠ a OÚ na místě 

bývalé ZŠ. V této souvislosti předložil přítomným 

Cenovou nabídku společnosti Energy Benefit Centre 

a.s. na zpracování projektové studie k novostavbě 

objektu občanské vybavenosti - MŠ a OÚ. Tato studie 

bude sloužit jako podklad pro žádost o dotaci – výzva 

Modernizačního Fondu na výstavbu energeticky 

efektivních budov veřejného sektoru. Zastupitelstvo 

obce cenovou nabídku společnosti Energy Benefit 

Centre a.s. na zpracování projektové studie k novo-

stavbě objektu občanské vybavenosti - MŠ a OÚ (na

pozemku bývalé ZŠ), propočtu financí, posouzení dle 

ČSN 730540-2 a PENB v souladu s podmínkami výzvy 

Modernizačního Fondu na výstavbu energeticky 

efektivní budovy veřejného sektoru v celkové výši 

294 000,- Kč bez DPH schválilo. Zároveň zastupitelstvo 

schválilo cenovou nabídku stejné společnosti na 

dotační management v rámci výzvy Modernizačního 

Fondu na výstavbu energeticky efektivní budovy 

veřejného sektoru na novostavbu objektu občanské 

vybavenosti - MŠ a OÚ v celkové výši 220 000,- Kč bez 

DPH. Starosta informoval přítomné o záměru obce 

pronajmout uvolněný byt v č.p. 24 (služební byt

k bývalé prodejně). Pro tyto účely je ale potřeba 

provést nutné opravy koupelny a WC. Na tyto opravy 

zastupitelstvo uvolnilo částku 50 000,- Kč. Na závěr 

zastupitelstvo obce schválilo Rozpočtové opatření

č. 2/2024. V něm se promítly všechny schválené 

finanční výdaje. Výše rozpočtu po změnách: příjmy

12 836 720,- Kč, výdaje 12 399 735,- Kč, tř. 8 finan-

cování 436 985,- Kč.
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 Naši hasiči si pro nás na sobotu 3. ledna připravili 

další ročník tradičního turnaje v karetní hře prší. 

Stejně jako v minulých letech i letos se hrálo systé-

mem losovaných míst u hracích stolů. Los proběhl 

několikrát během hracího večera.

 Nejlepším karbaníkem letošního ročníku z celko-

vého počtu 30-ti hráčů byl Roman Jančula. Druhá 

pozice patřila Michalovi Hekovi a bronz si odnesl pan 

Bošela Zdenek starší. 

 Takže můžeme po večerech s rodinou trénovat

a za rok se utkáme v dalším ročníku turnaje.

          Jiří Novák

 Kulturní dům se proměnil v posvátnou horu 

Blaník. V pátek 12. ledna zavítal do naší obce divadelní 

spolek Lipany. Jeho členové si pro nás připravili 

besídku v kulisách Cimrmanovy hry Blaník.

 Představení odstartovalo seminářem uznávaných 

cimrmanologů. Všichni jsme měli možnost získat 

nespočet informací ze života českého génia světového 

významu Járy Cimrmana. Po sérii referátů následovala 

divadelní hra Blaník. Drama o rytířích, kteří jsou 

připraveni vyrazit na záchranu České země… ale až ji 

bude skutečně nejhůř.

 Všichni diváci, kteří dorazili, se dobře bavili. 

Doufáme, že ochotníci z Vrchlabí k nám opět dorazí.

          Jiří Novák

  Taneční parket v kulturním domě se zaplnil. 

Letošní plesová sezóna odstartovala v sobotu 10. 

února. Farma Basořivi si pro nás připravila další

ročník Farmářského plesu. K poslechu a také k tanci 

zahrála opět skupina Meta. Připraveno bylo bohaté 

občerstvení a také bohatá tombola. Všichni se dobře 

bavili a parket byl brzy plný. Hlavní ceny tomboly se 

losovaly. K jedné z hlavních cen se majitel nepřihlásil. 

Organizátoři tak přistoupili k dražbě této ceny.

Dále přidali do dražby ještě jednu z hlavních cen. 

Dražba vynesla celkem 7 000,- Kč. Pořadatelé tuto 

částku věnovali do veřejné sbírky na opravu kostela 

sv. Alžběty Uherské Prosečné. Děkujeme!

 Další kulturní akcí byla Hasičská tancovačka.

Ta se konala v sobotu 16. března. Hudební produkce 

se ujal DJ Sláva Šmíd. Ten přitáhl na taneční parket

jak příznivce polky či valčíku, tak i rockery či tanečníky 

disco. Ani u hasičů nechybělo občerstvení a také 

bohatá tombola. Příznačné je, že i na této akci se

dvě z cen dražily. Vydražená částka 2 300,- Kč byla také 

věnována na veřejnou sbírku. I hasičům děkujeme.

          Jiří Novák
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Z DĚNÍ V OBCI

SRAZ KARBANÍKŮ

DIVADLO

PLESOVÁ SEZÓNA



Dámy ze Sboru pro občanské záležitosti přišly se 

zajímavým nápadem. Uspořádat na sále kulturního 

domu Velikonoční jarmark. Slovo dalo slovo, přípravy 

začaly a v pátek 22. března vše proběhlo.

 V kulturním domě jsme měli možnost ochutnat 

velikonoční dobroty, které dámy ze SPOZ napekly. 

Pořídit jsme si mohli pomlázky, různé velikonoční 

dekorace, šperky a mnoho dalšího. Nechyběly ani 

dílničky pro děti.

 Jak se ukázalo na návštěvnosti, nápad to byl 

výborný. Opravdu veliké poděkování patří všem 

dámám, které se na přípravách a organizaci podílely. 

Úkol to nebyl jednoduchý, ale opravdu se to povedlo. 

Doufejme tedy, že za rok se v KD na jarmarku opět 

setkáme.

          Jiří Novák

 Jelikož je v naší obci mnoho nových obyvatel, kteří 

nevědí, že zde máme svoji obecní knihovnu, 

přinášíme několik základních informací.

 V naší knihovně naleznete knihy jak pro dětské 

čtenáře, tak i pro dospělé. Pro děti je vyhrazena celá 

jedna velká místnost, kde lze vybírat z knížek, a to

i z těch pro ty úplně nejmenší. 

 V knihovně je k dispozici cca 1000 ks knih vlastních. 

Funguje spolupráce s okresní knihovnou v Trutnově, 

která je naším patronem a stará se o přísun nových 

titulů. Každý měsíc jezdím do Trutnova pro nové 

knížky. 

V knihovně je registrováno 51 čtenářů (do rodiny je 

vždy zaregistrován jeden). Za loňský rok navštívilo 

knihovnu úctyhodných 598 čtenářů, kteří si vypůjčili 

celkem 1170 knih a 28 audioknih. Z toho bylo 180 

knížek pro děti.

 Knihovna je otevřená každé úterý v čase 14 – 17 

hod. a nachází se v budově čp. 24 (u kulturního domu).

                Věra Máslová, knihovnice

 Během roku jsme uspořádali na rybníčku celkem 

čtyři akce. První akcí byly již tradiční závody  „O pohár 

starosty obce“, šlo již o třetí ročník. Zúčastnilo se 15 

rybářů a celkovým vítězem se stal Novotný Břetislav. 

 Během prázdnin jsme udělali dvě akce pro děti,

na kterých byla celková účast 40 děti. Každý účastník 

měl během závodů veškeré občerstvení zdarma a na 

závěr obdržel každý závodník odměny. Nejlepší trojice 

závodících obdržela poháry a rybářské věcné ceny dle 

vlastního výběru. Postupně byly odměněny všechny 

děti nějakými rybářskými věcmi. Dále každý účastník 

dostal balíček se sladkostmi. 

 Odezva po akcích byla velmi pozitivní, velká 

spokojenost panovala jak u dětí, tak i u rodičů. Proto 

jsme byli osloveni obecním úřadem a požádáni

o uspořádání akce „Rozloučení s létem“. Tato akce 

byla pořádána pro děti i dospělé. Zúčastnilo se pět 

dospělých a čtrnáct dětí. Každý opět měl nějakou 

rybářskou cenu a děti ještě balíček sladkostí. Touto 

cestou bych chtěl poděkovat obci Prosečné za 

pronájem této malé vody. Jak je vidět, tak velikost 

vodní plochy nemá vliv na pořádaní akcí, které jsou

ke spokojenosti široké veřejnosti. V letošním roce 

chceme pořádat 13. 7. 2024 rybářské závody O pohár 

starosty. Dále 20. 7. 2024 dětské závody a 17. 8. 2024 

odpolední pochytání pro děti. 

 Na závěr bych chtěl poděkovat všem lidem, kteří 

se podíleli na pořádání našich akcí. Každým kdo něco 

pořádá, tak v,í že to nejde bez sponzorů. Tak na závěr 

bych rád poděkoval našim sponzorům:  OÚ Prosečné, 

Pila Wolf, Farma „Samota“, Grenboss s.r.o., Family 

House 94 s.r.o., Nářadí Kušnír, Pneuservis s.r.o. 

Vrchlabí, Carclub restaurace Vrchlabí, Farma Basa-

řovi, Golf Country club Prosečné, Tesařství Rybín,
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SPOZ NÁM PŘIPRAVIL
VELIKONOČNÍ JARMARK

ZPRÁVY Z MÍSTNÍ KNIHOVNY

RYBÁŘSKÉ OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM

2023 NA RYBNÍČKU „ZA MLÝNEM”



Autodoprava Resl Prosečné, Truhlářství Srnský, 

Zámečnictví Saver J., LTM Krkonoše s.r.o., Farma 

„Polesný“, Zahradnictví „Stodola“ Prosečné, Erben L. – 

těžba dřeva, Jaroš M., ČRS z.s. MO Vrchlabí, Sklípek 

Vrchlabí, KS fisch Jaroměř, Ouškin fish Hostinné. 

 Těším se na letošní setkání u vody při pořádaní 

našich akcí. 

             Za pořadatele Zdeněk Jaroš 

Angličtina pro děti

v Prosečném

Vážení a milí rodiče,

dnešní doba si  jazyky

žádá, znalost angličtiny je 

naprostým základem,

a proto jsme se rozhodly, 

že od nového školního 

roku, tedy od září 2024, nabídneme možnost výuky 

angličtiny pro děti i v naší obci. Děti se tak budou moci 

učit angličtinu ve svém bydlišti, například po školce 

nebo škole a nebude potřeba je na kroužky vozit do 

okolních měst a obcí.

 Kroužek angličtiny bude probíhat 1krát týdně

v odpoledních hodinách, bude se jednat o skupinovou 

výuku v délce 45 minut s českým mluvčím, který je

z jazykové školy a má potřebné odborné vzdělání. 

Maximální počet dětí v každé skupině je 8 dětí. 

Kroužek bude rozdělen na 2 skupiny – na malé děti ve 

věku od 3 do 6 let a na starší děti ve věku od 7 do 10 let. 

 Malé děti se učí angličtinu formou hry, neučí se 

podle učebnic. Hodiny jsou sestaveny podle dětí ve 

skupině, tak aby je bavily a těšily. Děti kreslí, zpívají, 

tancují a hrají hry. Díky tomu, že s výukou začnou již

v brzkém věku, přijde jim angličtina přirozená a při 

mluvení cítí jistotu, ne obavy jako my starší. Výuka je 

zaměřena na běžné životní situace, aby si děti uměly 

poradit v angličtině stejně dobře jako v češtině. 

 V případě zájmu a pro bližší informace ke kroužku 

se obraťte na Klub rodičů Prosečné z.s. (Klubík)

buď na mobil: 737 67 46 77, nebo na e-mail:

 krprosecne@seznam.cz

 Přihlášky do kroužku angličtiny na 1. pololetí

(tj. období od září 2024 do ledna 2025) budou 

přijímány nejpozději do 14. 6. 2024. 

 Přejeme krásné jaro, hodně zdraví a budeme se 

těšit buď na kroužku angličtiny, nebo na Klubíku.
́Náš aktuální program a novinky můžete sledovat jak 

na Facebooku Klub rodičů Prosečné z.s., tak i na 

Instagramu Klub_rodicu_prosecne_zs. 

                     Kristýna Wesková a Andrea Jansová 

                          za fajn kolektiv Klubu rodičů Prosečné z.s. 

 Neděle 24. března patřila našim dětem. Na sále 

kulturního domu pro ně byl připraven dětský 

karneval. Parket byl plný nejrůznějších masek. 

Soutěžilo se, tancovalo se, dovádělo se.

 Celou akci moderoval opět Sláva Šmíd. Bavily se 

nejenom děti, ale i jejich rodiče. I pro ně byla totiž 

připravena tradiční soutěž o láhev sektu. 

          Jiří Novák
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 Jarní část fotbalové sezóny 

fotbalisté TJ Sokol Prosečné odstar-

tovali ve velké formě. V sobotu 23. 3. 

porazili na domácím hřišti 3:1 tým 

FK Dolní Kalná B. O týden později 

zvítězili na půdě TJ Bernartice 3:2

a  v  da lš ím domác ím zápase

v sobotu 6. 4. deklasovali Radvanice 

7:0. Opravdu začátek z říše snů.

 Díky těmto skvělým výkonům patří našim borcům 

průběžné 9. místo v tabulce JAKO Okresní soutěže III. 

třídy mužů. Po 17 odehraných kolech mají na kontě 22 

bodů za 7 výher, 1 remízu a 9 proher.

 Pevně věříme, že fotbalisté Sokola budou ve 

skvělých výkonech pokračovat a budou tabulkou 

postupovat vzhůru. V honbě za dalšími cennými body 

je může všichni podpořit v dalších zápasech.

 13. 04.   14.00 sobota Libeč  venku

 20. 04.  14.00 sobota Lampertice  doma

 27. 04.  14.00 sobota J. Lázně  venku

 01. 05.  17.00 středa Černý Důl  venku

 04. 05. 14.00 sobota Kunčice n. L.  doma

 12. 05. 17.00 neděle Lánov  venku

 18. 05. 14.00 sobota St. Rokytník  doma

 26. 05. 13.00 neděle Kuks  venku

 31. 05. 17.30 pátek Horní Maršov  doma

 02. 06.  14.00 neděle M. Svatoňovice  doma

 09. 06.  volno

 15. 06. 14.00 sobota Mostek  venku

 Nástup do první třídy je významným mezníkem

v životě dítěte i jeho rodiče. Zahajuje období, které 

charakterizují pro dítě mnohá poprvé – poprvé si 

samo přečte knížku, poprvé se podepíše, poprvé splní 

domácí úkol, zažívá pocit zodpovědnosti.

 Než usedne do školní lavice, je potřeba, aby si dítě 

osvojilo základní dovednosti, návyky a vědomosti, 

které jsou nezbytné pro vstřebávání nových infor-

mací. Na vše se dopředu připravit nelze, přesto je 

možné dítěti školní rok usnadnit a to je jeden z našich 

hlavních cílů. Důležité je přípravu nepodcenit a začít

s ní v dostačeném předstihu jak doma, tak v mateřské 

škole. Cílem přípravy na školu je zajistit dobrou půdu 

pro úspěšný start v první třídě. Vzhledem k tomu,

že máme smíšenou třídu, mají naši předškoláci svoje 

vzdělávací plány – sešity, aj. Jsou vedeny k větší 

samostatnosti, jsou na ně kladeny vyšší požadavky

a nároky než na děti mladší.

 Dítě by mělo vědět, čím se škola liší od školky,

jak to tam vypadá a co jej zhruba čeká. O škole si 

povídáme, hrajeme si na ní a vyprávíme zábavné 

historky z vlastního dětství. V pátek 1. března jsme byli 

na návštěvě v 1. A. na Základní škole Karla Klíče

v Hostinném, kde jsme se setkali i s kamarády ze 

školky. Naší snahou je vybudovat nadšení pro novou 

životní etapu. Čím více se dítě do školy bude těšit, tím 

lépe se adaptuje na nové prostředí a zvládne změny, 

které první třída přináší.

 ZDRAVÍME všechny čtenáře tohoto článku, kteří

k nám chodí - chodili buď jako děti nebo jako 

doprovod - rodiče. J

 DRŽÍME PĚSTI našim budoucím prvňáčků, kteří 

jdou 15. dubna 2024 v odpoledních hodinách na zápis 

do 1. třídy.   J

 A zároveň INFORMUJE, že v měsíci květnu 2024 

proběhne zápis do Mateřské školy, Prosečné.

Bližší informace najdete během dubna na webu 

www.msprosecne.cz

             Bc. Dana Šubrtová, ředitelka MŠ

  21. dubna 2024

VÝSTAVA OBRÁZKŮ DĚTÍ, téma: Co nosím v hlavě

v kostele sv. A. Uherské, čas bude upřesněn 
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FOTBALOVÁ SEZÓNA VRCHOLÍ

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY

Foto našich předškoláků ve vestibulu základní školy
Karla Klíče Hostinné.

 

CO NÁS ČEKÁ

MŠ - CO PRO VÁS PŘIPRAVUJEME?
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  24. dubna 2024

ČARODĚJNICKÝ REJ

na zahradě MŠ Prosečné od 16:00 hodin

  15. května 2024

Předškolní děti vystoupí s programem pro seniory z obce

v KD Prosečné 

  červen 2024

OPEN AIR FESTIVAL OSLAVA DNE DĚTÍ

na fotbalovém hřišti, od 14:00 hodin

(přesný termín bude upřesněn)

  Letní prázdniny - ve spolupráci s knihovnou

LITERÁRNÍ SOUTĚŽ

Bližší info bude na webu MŠ Prosečné a OÚ Prosečné.

PROSÍME, sledujte web www.msprosecne.cz

Změna termínu je možná. Více informací bude zveřej-
něno na plakátcích. V PŘÍPADĚ DOTAZŮ NEVÁHEJTE
A KONTAKTUJTE NÁS.

PŘEJEME VÁM KLIDNÉ PROŽITÍ JARNÍHO OBDOBÍ.  J

 Podpořit komunitní život v Krkonoších je jeden

z úkolů Místní akční skupiny Krkonoše, které 

předsedá obec Lánov v zastoupení Elišky Rojtové.

Na základě úspěšně podaného projektu získal tento 

spolek na podporu komunitních aktivit prostředky

z EU.  Cílem je podpořit osoby pečující o děti do 15 let

a osoby v postproduktivním věku v celém území MAS 

Krkonoše (od Špindlerova Mlýna po Královec). Část 

finančních prostředků umožňuje pokračování škol-

ních klubů Lánovák při ZŠ Lánov a klubu při ZŠ Čistá

v Krkonoších, které doplňují nedostatečnou kapacitu 

stávajících družin. Kluby fungují pod vedením part-

nera MAS Krkonoše, EDDA z.s. Do Lánováku chodí

30 dětí ze 3. – 5. tříd. Do školního klubu v Čisté chodí 

celkem 17 dětí ze 4. a 5. tříd. 

 V současné době plánujeme příměstské tábory, 

které se uskuteční během letních prázdnin. Konkrétní 

termíny sdělíme na sociálních sítích a na našich webo-

vých stránkách www.maskrkonose.cz. Bližší infor-

mace mohou také poskytnout pracovníci školních 

klubů Lánovák, paní Jana Vališková tel. 728 012 581 

nebo paní Kristýna Trhlíková tel. 736 238 507. 

 Co se týká aktivit pro osoby v postproduktivním 

věku, uspořádali jsme několik přednášek v klubech 

seniorů v Lánově, Vrchlabí a v Hostinném, které se 

týkaly podvodníků na internetu. Velmi oblíbené jsou 

přednášky pana Libora Duška, který se zabývá historií 

Krkonoš z pohledu jejich rodáků. Také beseda se 

spisovatelkou Daňkou Šárkovou, kterou jste měli 

možnost vidět v listopadu 2023, je velmi oblíbená. 

Začali jsme spolupracovat s Klubem Důchodců v Čer-

ném Dole a pomohli uspořádat ochutnávku původ-

ních krkonošských receptů.  Pokrmy uvařily seniorky

z Černého Dolu podle receptů jejich babiček. Na místě 

jste mohli ochutnat např. kyselo, hladkou Ančku nebo 

hubník. Návštěvníci si mohli nejen ochutnat výborná 

krkonošská jídla, ale i odnést recepty a popovídat si 

nad kronikou. Děti si mohly vyrobit magnetku nebo 

zahrát hry. Účast byla opravdu velká. V Černém Dole 

plánujeme společně s Klubem důchodců sousedské 

jarní tvoření, které se uskuteční 23. 3. v 15. hod.

v klubovně. 

 Pokud by se ve Vašem okolí našel někdo aktivní

z řad seniorů, který by se rád zapojil do dalších 

plánovaných aktivit (dílničky, přednášky, divadlo, 

kulinářské ochutnávky, setkání pamětníků apod.) 

nebo se podělil o své rodinné recepty, neváhejte nás 

kontaktovat na tel. čísle 702 089 725 nebo na email: 

opz@maskrkonose.cz. Vítané jsou jakékoliv nápady 

na podporu komunitních akcí pro veřejnost. S orga-

nizací Vám rádi pomůžeme!  

              Mgr. Ludmila Jebavá, Koordinátor OPZ+          

                          MAS Krkonoše

 K 30. 4. ukončí obec využívání komunikačního 

systému Česká obec. Informovanost občanů obce tak 

bude nadále zajišťována pouze rozesíláním informač-

ních SMS prostřednictvím služby INFOKANÁL.

 Pokud ještě nejste pro rozesílku SMS registrováni

a máte zájem tyto informační textové zprávy dostávat, 

stačí zajít v úředních hodinách na obecní úřad

s telefonním číslem ,na které chcete SMS doatávat

a budete do systému zaregistrováni.

                                  Jiří Novák
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Čerpáno z rukopisu o historii obce Prosečné, v němž 

učitel, historik, badatel a dlouholetý občan naší obce Mgr. 

František Jirásko (*1933 - †2020) mapuje staletí vývoje 

osídlení údolí na Horním Labi. Kniha, která je prvním 

uceleným dílem o historii a dějinách naší obce. Byla 

vydána v listopadu 2014 za přispění obce Prosečné

s názvem „Prosečné v dějinách na Horním Labi” .

(Pokračování - díl 3.)

První útoky na pomezní hvozd

Pohraniční krkonošský prales plnil v 11. a 12. století 

poctivě svou funkci obrannou. Jeho průchody 

vojenskými družinami piastovských feudálů, jako 

třeba vpád Boleslava Křivoústého do Čech roku 1110, 

považují letopisci jako výjimku a překvapení. 

Připomínaný Gallus Anonymus jako vrchol vojen-

ského umu, srovnatelný s punským vojevůdcem 
 9)Hannibalem a s jeho přechodem alpských velikánů.

 Přichází však 13. století se změnami, které 

znamenají konec klidu i v krajinách na Úpě, horním 

Labi a v Pojizeří. Souvisejí s celkovým rozmachem 

českého státu Přemyslovců v oblasti mocensko-

politické a hospodářské. Ta druhá mocně ovlivňovala 

první. Rozumíme jí pokrok v zemědělské výrobě, 

rozvoj těžby kovů, včetně drahých, rozmach obchodu 

a řemesel v nově zakládaných městech a dálkový 

obchod. 

 V řadě změn v posunu ekonomiky také ale stojí 

kolonizace, zaměřená na hospodářské využití dosud 

neobydlených oblastí hornatého pohraničí, tedy

i krkonošského podhůří. Jde o likvidaci částí
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vročit o plná dvě staletí do první vlny kolonizační na 
10)Labi. 

   Letopočet 1437 z doby tři roky po bitvě u Lipan 

uvádějí dvorské zemské desky v latinském textu se 

jménem obce „in proseczne“ a pak se po celé století 

opakují. Např. ještě jednou „proseczna“ (1437),

„In prosecznem“ (1467) nebo „in prosecznem villa“ 
11)(1494). 

      Německý řídící učitel v Prosečném Vincenz Nittner 

v obecní kronice z roku 1922 uvádí též jiné letopočty, 

připomínající existenci Prosečného v souvislosti

s městem a panstvím Hostinné, a to 1340 (Proschwitz) 

 1415 (Prosečné). 

     Zcela mimořádného charakteru je však zde 

odstavec, který reprodukuje starou místní tradici, 

vížící se k usedlosti čp.1. nedaleko soutoku Labe

s Malým Labem, zvané asi dle dávných majitelů dost 

záhadně Parnaides. Tento dvůr (Meierhof), jemuž 

původně náležely rozsáhlé pozemky až po Hliňák 

(Töpferberg) a polnosti a sýpky v Hostinném 

(Schüttbodenfelder). Dvůr prý vznikl jako první stavení 

v obci. Rok založení, udávaný tradicí 1209 se jeví dosti 

časný, ale celkem zapadající do rušného období 13. 

století a první kolonizační vlny v našem podhůří. 

Dodejme, že nezní tak fantasticky jako některé partie 

díla trutnovského kronikáře Šimona Hüttela, kladou-

cího údaje o založení některých obcí na Trutnovsku

do počátku 11. století, tj. za vlády knížat  Jaromíra

a Oldřicha. Uvádí např. z prosečenského okolí 
12)lokátora Petra Langenauera a Lánov k roku 1007! 

Ke stavení čp.1 s jeho pozdějšími zajímavými osudy se 

ještě níže vrátíme.

Vysvětlivky k poznámkám v textu:

   9)  Novotný V., České dějiny  1. / 2., Praha 1913, str. 490 a násl.

10)  Šmilauer Vl., Mytební jména v předpolí Jizerských hor

a Krkonoš.

11)  Müller E., Sudetendeutsches Ortsnamenbuch, Heft 5., Die  

Ortsman des Bezirkes Hohenelbe, Reichenberg 1937

12)  Fiedler J., Gedenkbuch  der Gemeinde Mittellangenau,

  1. Theil, 1922,  Rkp. SOkA  Trutnov.

                         (Pokračování příště)

pomezního  hvozdu za účelem získání nové 

zemědělské půdy a lidských sídel. V čele tohoto 

procesu stojí panovník s bohatými dary půdy 

světským feudálům a v neposlední řadě mnišským 

řádům.

   Klášterní komunity pod podmínkou hledání klidu 

a ticha ke kontemplaci, tj. náboženskému rozjímání

a přemítání, hledaly pustiny, které přijímaly jako dar

od panovníka. Staly se jejich rozsáhlou pozemkovou 

držbou se stovkami poddaných (Broumovsko aj.). 

Jednalo se především o řeholi benediktinů, k nimž 

později přibyli cisterciáci a premonstráti. Ti první, jak 

se dovíme později, se  snažili uchytit  i  v prostoru  na 

horním Labi, v těsném sousedství údolí Malého Labe.

 Počátky kolonizace panovnického hvozdu 

probíhaly zcela potichu a pomalu. Je zřetelné,

že postupovala proti toku řek Úpy, na Horním Labi 

a v Pojizeří. Naši historikové ji označují jako kolonizaci 

vnitřní s účastí slovansko-českého obyvatelstva

z vnitrozemí. Písemné doklady o ní jsou velmi sporé

a její počátky lze obtížně určit časově. Také její 

hospodářské výsledky a celkový ekonomický efekt 

zprvu nebyl natolik přínosný, jak by si její organizátoři  

představovali. V našem regionu se  předpokládá,

že tato etnicky česká, vnitřní neboli první vlna 

kolonizační proběhla přibližně do poloviny 13. století 

(rok 1260).

  Jen na základě úvahy do tohoto období můžeme 

zařadit některé lokality převážně venkovského 

charakteru podle slovanského původu jména, Jde

o Chotěvice a některé další na Trutnovsku. Zcela jistě 

sem patří osady, které vznikly s jejich zemědělským 

zázemím polí a luk vypalováním pralesa, tj. žďářením 

nebo mýcením. Jde o starobylá, tzv. mytební jména 

Žďáry, Ždírce. Ždírnice, Proseče, Paseky, Proruby atd.. 

Jejich zástupce máme v našem nejbližším okolí. 

Bohužel, první písemné doklady o nich jsou z doby 

daleko pozdější, mnohdy více jak sto let po jejich 

založení. Je to Žďár u hradu Levína (1391), Přední

a Zadní Ždírnice u Hostinného (1391) a naše Prosečné 

(teprve 1437). Tento letopočet  nelze tedy považovat 

za údaj o založení obce, ale akt jejího vzniku možno
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